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Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 07. 02. 2018 
 

Prítomní:  
Predseda komisie:  Mgr. Peter Kolek 

Členovia komisie:  Mgr. Ladislav Maťašovský,  PaedDr. Peter Černý,  

 Zsolt Takáč, Mgr. Ján Kolek, Rudolf Mézes 

Ďalej boli prítomní- 

Hostia:                      Mgr. Miroslav Psota - prednosta MsÚ, Mgr. Daniela Amrichová - vedúca  

                                           oddelenia komunálnych služieb MsÚ, Mgr. Lívia Gešková - vedúca  

 oddelenia spoločenských služieb MsÚ 

Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 

Predseda komisie Mgr. Peter Kolek privítal hostí a členov komisie na zasadnutí. Navrhol zmenu 

v poradí bodov programu: bod 1) Vyhodnotenie projektov presunúť ako bod 3), ako bod 1) zaradiť  

Priebežnú informácia o príprave XXXIV. ročníka Galantských trhov spolu s aktuálnou informáciou 

o spolupráci s partnerským mestom Kecskemét v súvislosti s podujatím “Kodály festival“, ako bod 

2) zaradiť Vyhodnotenie reprezentačného plesu mesta 2018, bod 4) Rôzne zostáva. 

Program zasadnutia komisie bol po tejto zmene jednomyseľne schválený.  

 

Program:  
1) Priebežná informácia o príprave XXXIV. ročníka Galantských trhov a aktuálna informácia  

    o spolupráci s partnerským mestom Kecskemét v súvislosti s podujatím “Kodály festival“. 

2) Vyhodnotenie reprezentačného plesu mesta 2018.  

3) Vyhodnotenie projektov - žiadostí o dotáciu z rozpočtu mesta v oblasti kultúry na rok 2018   

     predložených v zmysle Výzvy č.2. 

4) Rôzne. 

 

1) Priebežná informácia o príprave XXXIV. ročníka Galantských trhov a aktuálna  

    informácia o spolupráci s partnerským mestom Kecskemét v súvislosti s podujatím   

    “Kodály festival“: 

Mgr. Amrichová – uviedla, že minulý týždeň sa uskutočnilo prvé zasadnutie k príprave GT, kde sa 

určil termín konania trhov 9.-11. 08. 2018 a lokality. Rozpočet GT je navrhnutý vo výške 65 000 €, 

z toho na kultúrne programy 25 000 €. Materiál bude predložený na rokovanie MsZ v mesiaci apríl 

2018. Informovala, že oslovili partnerské mesto Kecskemét, či majú záujem zúčastniť sa so svojim 

kultúrnym programom počas GT aj v tomto roku, zatiaľ neprišla odpoveď. 

Čo sa týka vystúpenia hudobného zoskupenia „Kodály String trio“ v Kecskeméte  na podujatí 

„Kodály festival“- náklady na honorár a cestovné by boli vo výške 600 €, táto suma sa bude 

plánovať do najbližšej úpravy rozpočtu.  

Ďalej informovala: 

- tanečný súbor z Kecskemétu prejavil záujem o vystúpenie u nás spolu so Spevokolom Zoltána 

Kodálya - dolaďuje sa vhodný termín v súčinnosti s MsKS. 

- zajtra sa uskutoční pracovné stretnutie k zriadeniu pamätnej izby Zoltána Kodálya 

- dnes bo zaslaný list mesta k vypísaniu architektonickej súťaže v partnerskom meste Kecskemét  

na zhotovenie sochy Zoltána Kodálya v rámci 75.výročia udelenia čestného občianstva v Galante. 

Mgr. Kolek J. – navrhol, že pri príležitosti výročia podpisu partnerskej zmluvy s Paksom by bolo 

vhodné, aby im bola ponúknutá možnosť prezentovať sa so svojim kultúrnym programom počas 

GT. 

Mgr. Amrichová – uviedla, že kontrolór mesta navštívi Paks, následne potom by sme ich oslovili 

s touto ponukou.  

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Priebežnú 

informáciu o príprave XXXIV. ročníka Galantských trhov a aktuálnu informáciu  

o spolupráci s partnerským mestom Kecskemét v súvislosti s podujatím  “Kodály festival“, 
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berie ju na vedomie s pripomienkou: 

- v súvislosti s obnovením partnerskej zmluvy po 10 rokoch s mestom Paks odporúča osloviť 

toto partnerské mesto s možnosťou vystúpenia niektorého z ich súborov v rámci kultúrneho 

programu XXXIV. ročníka Galantských trhov. Komisia v tejto veci požiadala  o súčinnosť 

vedúcu oddelenia komunálnych služieb Mgr. Amrichovú. 

 

2) Vyhodnotenie reprezentačného plesu mesta 2018: 

Na základe uznesenia komisie z predchádzajúceho zasadnutia, prednosta MsÚ Mgr. Psota písomne 

predložil členom komisie vyúčtovanie príjmov a výdavkov XIX. Reprezentačného plesu mesta 

spolu so zoznamom sponzorov. Členovia komisie konštatovali, že ples bol plusový v sume 326 €. 

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Vyhodnotenie 

reprezentačného plesu mesta 2018“, berie ho na vedomie bez pripomienok. 

 

3) Vyhodnotenie projektov - žiadostí o dotáciu z rozpočtu mesta v oblasti kultúry na rok 2018   

     predložených v zmysle Výzvy č.2: 

Výzva č. 2 spolu s prílohami bola zverejnená na web stránke mesta od 13. 12. 2017, posledný deň 

na podávanie projektov bol 17. 1. 2018.  

Na základe vypísanej Výzvy č. 2 na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu mesta na 

rok 2018 pre oblasť “Rozvoj a ochrana duchovných a kultúrnych hodnôt“ bolo za oblasť kultúry 

celkovo podaných 45 projektov od 27 subjektov v požadovanej výške 132 762 €. Rozpočtované 

financie pre oblasť kultúry sú vo výške 91 100 €. 

Za oblasť cirkvi boli zaslané celkovo dva projekty v požadovanej výške 6 300 €  a to od Cirkevného 

zboru evanjelickej cirkvi a. v. v Galante na vybavenie kostola ozvučovacou technikou a osvetlením 

ako aj vybavenie farského úradu IT technikou. Od Rímskokatolíckej cirkvi, farnosti v Galante bol 

podaný projekt na rekonštrukciu obývacej časti farskej budovy. Rozpočtované financie na oblasť 

cirkvi sú vo výške 4 000 €.  

Zapisovateľka komisie p. Poláková vykonala vecnú a formálnu kontrolu všetkých doručených 

projektov. Žiadny zo zaslaných projektov nebol vyradený. 

Mgr. Kolek P. – uviedol, že si podrobne preštudoval každý projekt, predložil návrh prerozdelenia 

finančných prostriedkov. Ďalej uviedol, že je potrebné dbať na vyfinancovanie Dychového 

orchestra mesta Galanta, keďže je to jediné takéto hudobné teleso v našom meste. Navrhol 

ponechať rezervu zo sumy určenej na dotácie v oblasti kultúry vo výške 5 000 €, s čím členovia 

komisie súhlasili. Uviedol, že v budúcnosti bude potrebné uvažovať o doplnení VZN, aby 

vyžadovaným dokladom k projektu bolo aj potvrdenie od spoluorganizátora, že s tým súhlasí. 

Členovia komisie sa dohodli, že pri posudzovaní projektov budú aj naďalej  dbať na kritériá, ktoré 

si v minulosti určili a to: 

 všeobecný prínos projektov pre široké spektrum obyvateľov 

 dôraz na okrúhle výročie daného podujatia resp. fungovania inštitúcie v danom roku  

 zviditeľnenie mesta aj mimo jeho územia 

 podpora podujatí s viacročnou tradíciou 

 reálna charitatívnosť podujatia 

 ohlas širokej verejnosti na podujatia z minulých období 

 finančná spoluúčasť zo strany žiadateľov 

 poskytnutá dotácia z minulých období 

 podpora kultúrnych podujatí v jazyku národnostných menšín 

 podpora podujatí v miestnych častiach 

 uprednostnenie záujemcov, ktorí sa svojím projektom zapoja do niektorého z mestských 

podujatí 

Ďalej komisia navrhla, aby sa dotácie v oblasti kultúry poskytovali v prvom rade na honoráre, 

technické zabezpečenie a iné nutné výdaje na jednotlivé podujatia. 
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Mgr. Kolek J. – uviedol, že z podaných projektov vyše dve tretiny sa budú realizovať 

v zariadeniach spravovaných MsKS. Informoval, že vzhľadom na zvýšené režijné náklady, bude 

MsKS žiadať od týchto organizácií  úhradu aspoň režijných nákladov na podujatie, aby neboli 

prekvapení. 

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante vyhodnotila zaslané projekty- 

žiadosti o dotáciu z rozpočtu mesta na rok 2018 a na základe hlasovania členov komisie 

odporúča MsZ schváliť prerozdelenie dotácií za oblasť kultúry a za oblasť cirkvi  v roku 2018 

v navrhovanej štruktúre a výške podľa priložených tabuliek, ktoré tvoria prílohu zápisnice. 

Vzhľadom na skutočnosť, že niektoré projekty sa budú v blízkej dobe už realizovať, členovia 

komisie požiadali prednostu MsÚ Mgr. Psotu o zaradenie materiálu na najbližšie zasadnutie 

MsZ. 
 

4) Rôzne: 

p. Takács – keďže sa veľa podujatí bude konať na nádvorí NK a v parku, upozornil na skutočnosť, 

že v súvislosti s projektom OZ NK - budú prebiehať cca v mesiacoch apríl, máj, jún stavebné 

úpravy v severnej veži, po vypísaní verejnej súťaže aj oprava strechy NK. Navrhol vytvoriť 

pracovný tím spoločne  aj s riaditeľom MsKS a v záujme predídenia problémom sa venovať 

zabezpečeniu vnútorného areálu a parku počas týchto prác. 

Mgr. Kolek J.  – v takom prípade bude potrebné postaviť pódium na inej strane. 

p. Takács – odkúpenie, alebo prenájom zastrešenia ešte nie je doriešené, keďže sa táto položka 

nedostala do rozpočtu. 

 

Uznesenie komisie: 

V súvislosti s informáciou ohľadne problematiky zastrešenia nádvoria neogotického kaštieľa, 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante odporúča, aby sa vyvinuli všetky 

potrebné kroky v záujme zachovania zastrešenia. V najbližšej úprave rozpočtu mesta 

odporúča riešiť, či už návrh na odkúpenie alebo na prenájom zastrešenia - stanu. 

 

 

 

 

Termín nasledujúceho zasadnutia komisie bude upresnený pozvánkami.  

 

 

 

 

 

 

 

        Mgr. Peter Kolek v. r. 

                        predseda komisie  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Galante dňa  08. 02. 2018      
Zapísala: Eva Poláková 


